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В книге проанализирован процесс трансформации немецких (бывшей ГДР) 
предприятий различного производственного профиля. В связи с этим обсуждаются 
проблемы стратегической и оперативной децентрализации различных функций уп-
равления, ликвидации и выравнивания иерархий, изменения функций среднего и 
нижнего менеджмента и др. В рамках сетевого подхода сформулированы методоло-
гические принципы стабильного и успешного развития интегрированных бизнес-
групп (финансово-промышленных объединений) в России. 
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Transformation processes of German (former DDR) firms of different types were analyzed in 
this book. In this connection the problems of strategic and operative decentralization of different 
managerial functions, liquidation and improving of hierarchies, changing of functions of middle and 
low management were discussed. According to the network conception the methodological princi-
ples of stable and successful development of IBG (financial and industrial integrations) in Russia 
were formed. 
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